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Mestská veža 
je už otvorená

Poslanci rokovali 
poslednýkrát pred voľbami

Zrealizované dopravné 
projekty skvalitňujú život 
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Predpokladaná doba realizácie za-
čiatočných prác je tri mesiace.

Ako prvá prišla na rad obnova 
fasády

Mesto Brezno čakalo na uplynutie 
desaťročnej nájomnej zmluvy a objekt 
v júli prevzalo do vlastných rúk. Na 
budove sa  však už podpísal zub času, 
preto ako vlastník a prevádzkovateľ 

hotela sa samospráva rozhodla inves-
tovať do jeho obnovy. Po postavení 
lešenia vysúťažená firma z Brezna  za-
čala s prácami na vonkajších priesto-
roch objektu. Ako uviedli z investič-
ného odboru, konkrétne ide o lokálne 
opravy podhľadu, nový náter strechy a 
obnovu poškodených omietok na ulič-
ných fasádach, vrátane nového náteru. 
„Práce na základe požiadaviek Kraj-

ského pamiatkového úradu v Banskej 
Bystrici budú realizované umelecko-
-remeselným spôsobom, pričom vy-
brané reliéfne prvky fasády obnovíme 
pod dohľadom reštaurátora. Takisto 
aj výsledné farebné riešenie je výsled-
kom rokovaní s KPÚ BB na základe 
vykonanej overovacej sondáže.“ Sú-
časne s obnovou fasády mesto obnoví 
aj vybrané výplne okenných otvorov 

spolu s klampiarskymi výrobkami.

Vo výhľade je aj renovácia 
interiéru

Ako povedal primátor Tomáš Abel, 
historická budova by mala časom na-
dobudnúť podobu moderného mest-
ského hotela spĺňajúceho trojhviez-
dičkové kritériá.

 (Pokračovanie na strane 2)

HOTEL ĎUMBIER PRECHÁDZA 
VEĽKOU REKONŠTRUKCIOU
Mesto Brezno sa rozhodlo hotelu Ďumbier vrátiť život a noblesu, akú si zaslúži. Začalo s obnovou vonkajších 
priestorov objektu, časom príde na rad aj rekonštrukcia interiéru, revitalizácia nádvoria, ako i rozšírenie 
služieb hosťom. 

FOTO: M. B. 
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Dominanta breznianskeho námestia, 
mestská veža, je už otvorená!

Hotel Ďumbier prechádza 
veľkou rekonštrukciou

Aj keď sa sobota niesla 
v  znamení daždivého po-
časia, v  Brezne spoločne 
oslávili výnimočnú udalosť. 
Mesto Brezno otvorilo dvere 
zrekonštruovanej mestskej 
veže a prví hostia si prvýkrát 
mohli obzrieť jej krásy aj 
zvnútra.  

Viac ako rok prechádzala 
dominanta mesta – mestská 
veža nazývaná aj zvonica roz-
siahlou rekonštrukciou. Celý 
proces prác však trval viac 
ako päť rokov. Návštevníci 
mesta už niekoľko mesiacov 
mohli obdivovať nový von-
kajší šat mestskej veže. Túto 
sobotu sa ale prvým hosťom 
slávnostne otvorili dvere ve-
že a tak mohli nahliadnuť do 
jej veľmi vkusne prerobeného 
interiéru.

„Sme nesmierne hrdí, že sa 
nám podarilo v sobotu otvoriť 
našu dominantu na námestí 
– mestskú vežu. Mesto Brez-
no je každým rokom atrak-
tívnejším a  vyhľadávanejším 
miestom pre turistov a my sa 
snažíme každým rokom pri-
niesť nové miesta a atrakcie, 
ktoré ich prilákajú ešte viac. 

Cestovný ruch je aj pre na-
še mesto nesmierne dôležitý 
a sme radi, že aj vďaka finanč-
nej pomoci partnerov ako je 
BBSK, Horehronské múze-
um či oblastná organizácia 
cestovného ruchu môžeme 
turistov privítať na takých 
jedinečných miestach, ako je 
aj mestská veža,“ uviedol pri-
mátor mesta Tomáš Abel.

Mestská veža prešla kom-
pletnou rekonštrukciou, na 
ktorej si dali architekti sku-
točne záležať. Už po prvom 
otvorení dverí a vstúpení do 
priestorov nového Infocentra 
vo zvonici, ktoré sa nachá-
dza na prízemí, návštevníci 
pocítia obrovský „wau“ efekt 
moderných priestorov, v kto-
rých ale stále dýcha pôvodný 
duch veže. Toto infocentrum 
okrem už tradičných služieb, 
ako sú informácie o  meste 
a regióne či regionálnych vý-
robkoch a  suveníroch, bude 
návštevníkom ponúkať aj no-
vý jedinečný produkt, ktorým 
je špeciálne pre mesto Brezno 
upražená zmes kávy z miest-
nej pražiarne The Coffee club. 

Na vyšších podlažiach 
mestskej veže sa nachádza 

takzvaná čitáreň, kde si náv-
števník na interaktívnych 
paneloch môže prečítať za-
ujímavé fakty o  veži. Druhé 
poschodie je venované expo-
zícii o  generálovi M. R. Šte-
fánikovi. Nad Štefánikovou 
expozíciou môžu návštevníci 
obdivovať majestátne zvony, 
ktoré spolu vážia viac ako 
1900 kg. Na najvyššom podla-

ží sa nachádza expozícia zvo-
nárovho bytu, ktorá priblíži, 
ako zvonár so svojou rodinou 
v tejto veži v minulosti býval, 
a samozrejme sa odtiaľto na-
skytnú aj dych berúce výhľady 
na celé mesto. 

„Mestská veža je pre tu-
ristov otvorená od pondelka 
3. októbra každý pracovný 
deň od 8.00 do 17.00 a počas 

víkendov od 13.00 do 17.00. 
Počas dňa bude k  dispozícii 
niekoľko komentovaných 
vstupov so sprievodcom, na 
ktoré sa návštevník môže ob-
jednať cez rezervačný systém 
na stránke www.horehronie.
sk. Okrem komentovaných 
vstupov budú samozrejme 
v  ponuke aj individuálne 
vstupy pre tých, ktorí si budú 
chcieť vežu prejsť samostatne. 
Dúfame, že si k nám do mest-
skej veže turisti, ale aj domáci 
prídu vychutnať nielen čaro 
samotného priestoru, ale aj 
jedinečnú voňavú Breznian-
sku kávičku. Pre milovníkov 
kávy sme si pripravili dizaj-
nový hrnček s motívom mes-
ta a  pre verných kávičkárov 
vernostnú kartičku,“ dodala 
Petra Ridzoňová Hlásniková, 
výkonná riaditeľka Oblastnej 
organizácie cestovného ruchu 
Región Horehronie.

 (oocr)

(Pokračovanie zo strany 1)

„Výhľadovo pripravujeme 
aj rekonštrukciu interiéru 
hotela, predovšetkým izieb 
a  spoločných komunikácií 
s dôrazom na navýšenie uby-
tovacích kapacít. Do budúc-
na tiež plánujeme zrevitali-
zovať nádvorie  a stravovacie 
a ubytovacie zariadenie roz-
šíriť aj o wellness služby.“

Hotel Ďumbier ponúka  

možnosť posedenia v  ka-
viarni, k dispozícii je jedáleň 
s denným menu a bistro, kde 
podávajú raňajky. Nakoľko 
disponuje unikátnou veľkou 
sálou, verejnosť ju môže vyu-
žiť na organizovanie svadieb, 
stužkových, osláv, koncertov 
a rôzne vystúpenia.

Vstup do hotela je 
dočasne riešený cez 
recepciu

Vzhľadom na to, že mesto 
začalo s prácami na obnove 
objektu hotela Ďumbier, žia-
da obyvateľov, aby  z bezpeč-
nostných dôvodov dodržia-
vali dočasné dopravné znače-
nie a využívali obchádzkovú 
trasu. Hotel Ďumbier počas 
obnovy ostáva naďalej otvo-
rený a vstup do reštaurácie je 
dočasne riešený z  Námestia 
gen. M. R. Štefánika cez re-
cepciu a kaviareň. (md)

FOTO: ERSOR
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Obchádzková trasa.
ZDROJ: M. B.
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Poslanci rokovali poslednýkrát pred 
blížiacimi sa komunálnymi voľbami

Mestskí poslanci sa stretli 
na poslednom pracovnom 
zasadnutí pred októbro-
vými voľbami do orgánov 
samosprávy obcí, preto sa 
poďakovaniami nešetrilo. 
Okrem iného schválili úpra-
vu piatich všeobecne zá-
väzných nariadení, dotáciu 
kultúrnym a športovým te-
lesám, oblastná organizácia 
cestovného ruchu Región 
Horehronie podala správu 
o činnosti za vlaňajšok ako 
aj Technické služby za prvý 
polrok tohto roka. 

V úvode rokovania sa pri-
mátor Tomáš Abel poďakoval 
poslancom za konštruktív-
nu 4-ročnú spoluprácu, za 
všetko, čo sa v meste mohlo 
zrealizovať pre obyvateľov 
mesta, zároveň všetkým, 
ktorí sa zapájali aj do nových 
aktivít počas dvoch ťažkých 
pandemických rokov, kedy 
osobne pomáhali. Zároveň 
poďakoval hlavnej kontro-
lórke, prednostke mestského 
úradu, vedúcim odborov, 
všetkým zamestnancom, 
predstaviteľom a  riaditeľom 
organizácií, nemocnice, škôl, 
občianskym združeniam, 
všetkým, ktorí s mestom spo-
lupracovali. 

Schválili úpravu VZN 
o poskytovaní služieb 
v Boženke

V poradí 43. pracovné za-
sadnutie mestského zastupi-
teľstva sa uskutočnilo v stre-
du 21. septembra. Medzi 
prvými bodmi poslanci od-
hlasovali úpravu VZN o ve-
rejnom poriadku a  o  pyro-
technických výrobkoch, kde 
išlo o zosúladenie niektorých 
pojmov s  ich aktuálnym 
znením v  príslušných pred-
pisoch. Po tomto VZN pri-
šlo na rad ďalšie, a to o pod-
mienkach poskytovania so-
ciálnych služieb v Zariadení 
pre seniorov a  dennom sta-
cionári Boženka. Na základe 
schválenej úpravy, v prípade, 
že budúci prijímateľ sociálnej 
služby v zariadení má trvalý 
pobyt mimo mesta Brezno, 
podmienkou na poskytnu-
tie sociálnej služby je zmena 
trvalého pobytu na adresu 
zariadenia. Upravila sa tiež 
výška úhrady za ubytovanie 
na dvojnásobok, ak je dvoj-
lôžková izba obsadená z ob-
jektívnych príčin len jednou 
osobou. Súčasťou doplnené-
ho VZN je aj úhrada za iné 

činnosti, ktoré skvalitňujú 
poskytovanie sociálnych 
služieb, a  to rekondično-re-
kreačné aktivity vykonávané 
individuálne fyzioterapeu-
tom a úhrada pre samoplat-
cu, ktorý požiada o sociálnu 
službu v zariadení bez posú-
denia, na základe vlastného 
rozhodnutia.

Reč bola aj o Územnom 
pláne mesta

Zastupiteľstvo na vedo-
mie vzalo vyhodnotenie 
pripomienkového konania 
k návrhu VZN o obmedzení 
hazardných hier na území 
mesta Brezno v  roku 2023. 
V zmysle zákona sa prevádz-
kovanie hazardných hier 
zakazuje vykonávať počas 
12 dní v kalendárnom roku, 
ustanovených VZN, okrem 
toho je zakázané prevádzko-
vať hazardné hry aj na Veľký 
piatok, 24. a  25. decembra, 
v čase trvania štátneho smút-
ku a  mimo prevádzkového 
času kasína, herne a prevádz-
ky.

Poslanci tiež schválili zme-
ny a  doplnky v  Územnom 
pláne mesta Brezno, ktoré 
riešia dve lokality. Ide o ka-
sárne a Banisko juh, pričom 
v  oboch prípadoch sa mení 
zastavanosť územia max. do 
výšky 80 % a podlažnosť bu-
dov do výšky šiestich podlaží. 

Odhlasovali dotácie pre 
kultúru a šport

Po majetkových záleži-
tostiach poslanci vzali na 
vedomie plnenie rozpočtu 
mesta Brezno za I. polrok 
2022, správu o stave a vývo-
ji pohľadávok za II. štvrťrok 
2022 a správu o vykonaných 
zmenách rozpočtu od 1. 6. do 
31. 8. 2022. 

 Odhlasovali dotáciu Dy-
chovému orchestru Brezno 
vo výške 1300 eur na sláv-
nostný koncert pri príleži-
tosti 50. výročia založenia 
DH Mostárenka a 70. výročia 
založenia Dychového or-
chestra Brezno a zmenu úče-
lu 500-eurovej dotácie pre 
Horehronské múzeum, ktoré 
financie použije na dotlač 
Omaľovánky Bomburove 
záhady. Dotáciu dostanú aj 
športovci, a to na úhradu slu-
žieb spojených s  dočasným 
užívaním majetku. Ice Ska-
ting Team – Brezno 389,87 
eura a Športový klub pláva-
nia 2278,08 eura.

Vývoj Technických 
služieb je veľmi dobrý

Poslanci vzali na vedomie 
správy hlavnej kontrolórky 
o  výsledku vykonávania zá-
kladnej finančnej kontroly 
v základných školách, Centre 
voľného času a  o  výsledku 
kontroly čerpania príspev-
kov na obstaranie dlhodobé-
ho nehmotného a  hmotné-
ho majetku v  Technických 
službách (TS), na ktorých 
činnosť zareagoval aj primá-
tor Tomáš Abel. Ako uvie-
dol, v  roku 2015 bolo v  TS 
množstvo problémov, ktoré 
sa týkali nielen personálnych 
vecí, ale aj vybavenia. „Dnes 
sú TS v  porovnaní s  inými 
mestami nadštandardne vy-
bavené. Techniku, ktorú sme 
získali za posledné roky, rá-
tame v miliónoch eur. Samo-
zrejme, chceme sa v  tomto 
zlepšovať aj ďalej a  vytvárať 
čo najlepšie prostredie pre 
našich zamestnancov, keďže 
od nich očakávame kvalitnú 
prácu, musia mať vytvorené 
aj kvalitné podmienky. Čo 
sa týka odborného perso-

nálneho obsadenia, aj tu sme 
dopĺňali zamestnancov na 
rôzne profesie, no máme ve-
ľakrát problém nájsť ľudí so 
špecializáciou, odbornosťou. 
A to sa týka nielen TS, ale aj 
mestského úradu či ďalších 
organizácií. Do budúcna TS 
majú potenciál ďalej fungo-
vať, chceme ich udržať, ale 
už dnes sa musíme zaoberať 
tým, že máme mnoho ľudí 
v preddôchodkovom veku. Je 
nutné počítať s tým, že musí 
nastúpiť akoby ďalšia gene-
rácia a učiť sa popri ľuďoch, 
ktorí tam sú. Toto všetko 
bude mesto čakať.“ Ako do-
dal na záver, vývoj TS je veľ-
mi dobrý, robia práce, ktoré 
v minulosti nerobili.

Záver rokovania patril 
poďakovaniam

Riaditeľka OOCR Región 
Horehronie a  združenia 
cestovného ruchu Klaster 
Horehronie predložila in-
formatívnu správu o činnosti 
a hospodárenia za rok 2021 
a  riaditeľ Technických slu-
žieb za prvý polrok 2022. Zá-
stupcom oboch organizácií 
a  ich zamestnancom primá-
tor, ako i poslanci poďakovali 
za činnosť a za kvalitne odve-
denú prácu.

V závere do Rady školské-
ho zariadenia pri Centre voľ-
ného času schválili zástupcov 
mesta: Martina Juhaniaka, 
Miroslava Barana a Roberta 
Schmidta. 

Poslanci, ako i  predsedo-
via komisií mestského za-
stupiteľstva sa poďakovali 
za spoluprácu v  ostatnom 
volebnom období, za enorm-
nú prácu vedenia mesta 
a všetkých organizácií, ktoré 
prispeli k rozvoju Brezna na 
všetkých úrovniach. Dlho-
ročná poslankyňa Eva Ska-
čanová, ktorá sa už v  naj-
bližších voľbách nebude 
uchádzať o hlasy voličov, sa 
poďakovala primátorovi za 
to, s  akou vervou a  elánom 
riadi mesto, ako aj kolegom 
poslancom, za roky prežité 
v  zastupiteľstve, čo ju obo-
hatilo nielen profesijne, ale 
aj ľudsky. Vďakou kolegyni 
nešetril ani primátor a  celý 
poslanecký zbor, ktorý ro-
koval poslednýkrát pred ko-
munálnymi voľbami 2022. 
Najbližšie sa uskutoční usta-
novujúce zasadnutie Mest-
ského zastupiteľstva v Brezne 
na konci novembra.

 (md)

Príslušníci mestskej 
polície dohliadajú na ve-
rejný poriadok v uliciach 
Brezna a  my vás o  tom 
pravidelne informujeme.

V druhej polovici sep-
tembra hliadky mestskej 
polície najčastejšie zasa-
hovali pri osobách pod 
vplyvom alkoholu, ktoré 
z  rôznych príčin utrpeli 
povrchové zranenia a po-
trebovali lekársku pomoc. 
Záchranári preto viackrát 
smerovali k  predajni po-
travín na Ceste oslobodi-
teľov, ale aj na parkovisko 
pred supermarketom na 
Ulici ČSA. Okrem asis-
tencie pri odchyte líšky 
a odstraňovaní ovčej hla-
vy, ktorú našli obyvatelia 
Fučíkovej ulice na múre 
kontajnerového stojiska, 
príslušníci MsP telefonic-
ky inštruovali ženu, ktorá 
pri upratovaní garáže naš-
la granát. Následne v tejto 
veci kontaktovali štátnu 
políciu, ktorá na miesto 
vyslala hliadku. Nabíjanie 
elektrickej trojkolky pred 
vchodom sa nepozdáva-
lo jednému z  obyvateľov 
bytového domu, ktorý 
sa so žiadosťou o  preve-
renie udalosti obrátil na 
mestských policajtov. Tí 
majiteľovi dopravného 
prostriedku dohovorili, 
aby zariadenie pri nabíja-
ní nenechával bez dozoru, 
keďže v  blízkosti sa hrá-
vajú deti a mohlo by dôjsť 
k nešťastiu.

V  druhý septembrový 
utorok ich privolal nočný 
strážnik, ktorý v priestore 
staveniska na Kuzmányho 
ulici spozoroval neznámu 
osobu. Policajti následne 
na rozostavanom moste 
našli spať opitého muža, 
ktorého prebrali a z obavy 
o jeho bezpečnosť dopra-
vili domov. Ich pomoc po-
trebovali aj zamestnanci 
materskej školy na Ma-
zorníkove, kde sa spolu 
s  partiou chlapov pokú-
šala dobyť drogovo závislá 
žena. Keďže súd jej zaká-
zal stýkať sa so svojím die-
ťaťom, ktoré bolo zverené 
do opatery otca, policajná 
hliadka musela maloleté-
ho v sprievode starej ma-
my z bezpečnostných dô-
vodov odprevadiť domov. 

 (eš)

MESTSKÁ POLÍCIA 
ZASAHUJE

ILUSTRAČNÉ FOTO: M. B.
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Zrealizované dopravné projekty 
skvalitňujú náš život 

V  Brezne sa v  posled-
nom období preinvestovalo 
značné množstvo financií 
na realizáciu projektov za-
meraných na zlepšenie in-
fraštruktúry, rekonštrukciu 
a  výstavbu mestských bu-
dov, športovísk a oddycho-
vých areálov. Medzi širokou 
verejnosťou patria medzi 
najsledovanejšie projek-
ty v  oblasti cestnej infraš-
truktúry, o  ktorých sme sa 
pozhovárali so zástupcom 
primátora mesta Jánom 
Králikom. 

Po rozobratí nevyhovujú-
ceho a  poškodeného most-
ného telesa priťahuje pozor-
nosť aj prestavba Kuzmány-
ho mosta. V akej fáze sa, pán 
viceprimátor, nachádza? 

Most je naozaj „neural-
gickým“ bodom, lebo všetci 
Brezňania, ktorí žijú za Hro-
nom, musia absolvovať skoro 
dvojkilometrovú obchádzku, 
pokiaľ smerujú na námestie, 
alebo nebodaj do Zadných 
Halán alebo Bujakova. Je to 
problém, ktorý nás trápi už 
niekoľko mesiacov. Rekon-
štrukcia bola nutná, most bol 
viac ako dvadsať rokov v ha-
varijnom stave. Skutočne by 
sa už určite nenašiel nikto, 
kto by sa podpísal pod static-
ký znalecký posudok, ktorým 
by sa predĺžilo jeho fungova-
nie v  pôvodnom stave. Re-
konštrukcia v súčasnej dobe, 
po nepríjemnostiach, kto-
ré súviseli so schvaľovacím 
procesom v  oblasti ochrany 
životného prostredia, plynu-
lo pokračuje. Brehové nosné 
podpory boli zrekonštruova-
né a v súčasnej dobe je polo-
žená nosná železobetónová 
mostovka, následné práce sú 
už ďaleko jednoduchšie, ako 
tie, čo sa realizovali doteraz. 
Čiže búranie, realizácia no-
vých opôr mosta a položenie 
mostovky. 

Predpokladám, že aj po 
dokončení mosta budú mu-
sieť Brezňania ešte chvíľu, 
kvôli kolaudačnému kona-
niu či záťažovým skúškam, 
využívať obchádzkovú trasu 
cez Staničnú ulicu. Napriek 
tomu ich určite zaujíma, aký 
je predpokladaný dátum 
odovzdania Kuzmányho 
mosta do užívania. 

Predpoklad je, podľa dote-
rajších informácií od investo-
ra a dodávateľa, že v novem-

bri, to znamená pred ozajst-
nou breznianskou zimou by 
most mal byť daný do pred-
časného užívania. Budú síce 
chýbať určité stavebné celky 
a dokumenty na to, aby most 
bol skolaudovaný, ale v súlade 
so Stavebným zákonom exis-
tuje možnosť predčasného 
užívania. Dúfame, že investor 
aj dodávateľ urobia všetko 
pre to, aby skutočne koncom 
novembra mohli ľudia už po 
tomto moste prechádzať. 

Brezňanov určite, aj na-
priek  chvíľkovému „dis-
komfortu“, spôsobenému 
napr. „sfrézovaním“ či asfla-
tovaním ciest a  chodníkov, 
či nutnou obchádzkou, po-
tešili pribúdajúce zrekon-
štruované cesty a chodníky. 
Celkovo sa za posledné roky 
opravilo viac ako 40 kilo-
metrov ciest a  chodníkov. 
Buduje sa aj rozsiahla sieť 
cyklochodníkov spájajúca 
časti Brezna napr. s  Čier-
nym Balogom či Podbrezo-
vou, ako je na tom v súčas-
nosti časť medzi Breznom 
a Valaskou? 

Veľmi dobre. Časť je zrea-
lizovaná a  sprevádzkovaná, 
cyklisti ju využívajú, čo nás 
teší. Žiaľ, časť stavby stojí. 
Hlavným dôvodom sú finan-
cie. Problém je s navýšením 
rozpočtu úseku medzi Banis-
kom a odbočkou na starú ces-
tu 1/66. V tejto časti sa podľa 
projektu nachádzajú železo-
betónové konzoly a  oceľová 
mostovka, na ktorých došlo 
k značnému navýšeniu ceny. 
Stále to riešime a hľadáme vý-
hodnejšie alternatívy, ktoré 
by na jednej strane nepredra-
žovali stavbu a  na strane 
druhej boli aj z technologic-
kého hľadiska jednoduchšie 
na realizáciu. Čiže, pokiaľ 
bude k dispozícii vhodné rie-
šenie aj s presnými termínmi 
začatia a ukončenia poslednej 
časti medzi Baniskom a  Va-
laskou, budeme verejnosť, 
samozrejme, informovať.  

Dlhodobou požiadavkou 
Brezňanov je aj odľahčenie 
centra mesta od dopravy. 
Často sa preto pýtajú, ako 
pokročila výstavba druhej 
etapy obchvatu po mediali-
zovaných problémoch? 

Problémy, ktoré sa obja-
vili pri realizácii prvej časti 
druhej etapy výstavby, súvi-
seli s nie najvhodnejším ge-

ologickým podložím územia, 
cez ktoré táto časť obchvatu 
prebieha. Tieto problémy boli 
odstránené a už sa robí napl-
no. Realizuje sa najmä to, čo 
bolo naplánované mimo toh-
to územia, pretože sa museli 
urobiť dodatočné stabilizačné 
prvky v území pod časťou Ja-
my, kde bolo podložie geolo-
gicky najnestabilnejšie. Ale 
všetky technické veci sú už 
vyriešené a  investor s dodá-
vateľom pracujú bez akých-
koľvek ďalších obmedzení. 
Plánovaný termín ukončenia 
prác na druhej etape obchva-
tu je stanovený na august bu-
dúceho roka.     

Mnohé práce sa v  tomto 
krízovom období predražili 
kvôli zvyšovaniu cien ener-
gií, pohonných hmôt a sta-
vebných materiálov. Aký to 
má vplyv na investičné akcie 
v oblasti dopravy v Brezne? 
Ako sa pokrýva zvýšenie 
cien? 

Čo sa týka tých najdôle-
žitejších zákaziek, rekon-
štrukcie mosta a  výstavby 
obchvatu, ktoré sú financova-
né zo zdrojov EÚ a štátneho 
rozpočtu, tam by finančné 
navyšovanie z  hľadiska ná-
rastu cien vo všeobecnosti 
alebo inflácie nemalo nastať, 
štát cez investora IVSC Ban-
ská Bystrica má na tieto dve 
stavby  dostatočné množstvo 
finančných zdrojov a  prob-
lém súčasnej inflácie by ne-
mal ohroziť ich dokončenie. 
Do budúcna však nikto nevie, 
akým spôsobom sa tieto veci 
môžu vyvinúť. Či bude mož-
né čerpanie európskych zdro-
jov na tretiu etapu výstavby 
obchvatu a ďalších ciest, ktoré 
nie sú vo vlastníctve mesta. 
Obyvateľov môžeme upoko-
jiť, že v súčasnej dobe by fi-
nančné zdroje nemali ohroziť 
realizáciu žiadnych rozbeh-
nutých dopravných stavieb 
na území mesta. 

Všetky investičné akcie 
sa musia realizovať v súlade 
s  územným plánom mesta 
(ÚPM), ten brezniansky bol 
prijatý v roku 2001. Odvte-
dy bolo schválených jeho 
pätnásť zmien a  doplnkov. 
Čoho sa najčastejšie týkali 
a  súviseli aj s  v  súčasnosti 
realizovanou a plánovanou 
investičnou činnosťou do 
dopravnej infraštruktúry?  

Doprava je vždy základ-

nou kostrou urbanizovaného 
priestoru a  preto je jednou 
z  najdôležitejších vecí aj pri 
územnom plánovaní. Vzhľa-
dom k existujúcej dopravnej 
sieti v Brezne je to však dvoj-
sečná zbraň. V  minulosti,  
hlavná komunikácia, ktorú 
tvorí cesta I/66 z  Banskej 
Bystrice smerom na Hore-
hronie, viedla stredom mesta, 
kde sa odohrával obchodný 
a  spoločenský život mesta. 
Samozrejme, že s postupným 
narastaním intenzity dopra-
vy a  postupným obojstran-
ným zastavaním tejto cesty 
to začal byť vážny problém 
z hľadiska bezpečnosti, hluku 
a exhalátov. V súčasnej dobe 
je napr. Ulica ČSA zaťažená 
dopravou „neúnosným“ spô-
sobom. Územný plán (ÚP) 
riešil viaceré alternatívy vy-
lúčenia tranzitnej a  ťažkej 
dopravy mimo centra mesta. 
Tieto práce začali už v  ÚP, 
ktorý bol schvaľovaný v  80. 
rokoch minulého storočia. 
Brezno, ktoré má v súčasnej 
dobe platný ÚP od roku 2001, 
na základe postupných alter-
natívnych riešení, ktoré boli 
spracované projektantmi, 
aj v  ňom riešilo alternatívy 
dopravy. Vzhľadom k  zme-
nám, ktoré aj z hľadiska vlast-
níckych vzťahov i  názorov 
dopravných inžinierov boli 
realizované v ďalších alterna-
tívach, mesto muselo formou 
dodatkov urobiť určité zmeny 
v  územnom pláne. Súčasná 
alternatíva pokračovania 
obchvatu mesta, druhá časť 
druhej etapy od križovatky 
na Podkoreňovú po križovat-
ku Zadné Halny – Vagnár je 
spracovaná len vo forme štú-
die a je spracovaná EIA - Po-
sudzovanie vplyvov na život-
né prostredie. Čiže aj doprava 
ovplyvňovala dodatky, ale 
hlavným dôvodom na pätnásť 
dodatkov bol postupný vývoj 
urbanizovaného územia mes-
ta. Viac menej gro tlakov na 
zmeny a doplnky ÚPM bolo 
vyvolaných investormi, ktorí 
na území mesta Brezno chceli 
realizovať svoje investičné zá-
mery. 

Pán Králik, keby ste si 
mali vybrať tri investičné 
akcie v  oblasti dopravnej 
infraštruktúry, ktoré bo-
li v  poslednom období pre 
skvalitnenie života v našom 
meste najdôležitejšie, ktoré 
by to boli a prečo?  

Z  pohľadu obyčajných ľu-
dí sú zrejme najdôležitejšími 
dopravnými stavbami parko-
vacie miesta. Parkovanie je 
citlivým bodom mesta a  len 
na základe tolerancie mesta 
a  mestskej polície nedochá-
dza k  vážnym problémom. 
Všetci vidíme, že osobné vo-
zidlá v Brezne parkujú všade, 
na chodníkoch, trávnikoch... 
Mesto z tohto dôvodu za po-
sledných sedem rokov zre-
alizovalo 700 parkovacích 
miest. Na počudovanie však 
k zmene nedošlo, tie miesta sú 
plné a na uliciach sa stále sto-
jí... Z toho vyplýva, že rieše-
nie statickej dopravy - parko-
vanie  vozidiel je skutočne pre 
bežného občana z dopravnej 
infraštruktúry najdôležitej-
šie. Ďalšie, čo obmedzuje ľudí 
je prehustená doprava, najmä 
na hlavných ťahoch. Všetci 
obyvatelia vedia, že v čase od 
11.00 až pomaly do 16.00 je 
Brezno preplnené tak, že pre-
jazd mestom trvá cez svetelné 
križovatky niekedy aj 10 až 15 
minút. Čiže pre Brezňanov je 
obzvlášť dôležité pokračova-
nie výstavby obchvatu mesta, 
čo skutočne odľahčí dopravu 
a  bude sa nám všetkým žiť 
ďaleko kvalitnejšie a zdravšie. 
A tretie to sú cyklochodníky, 
čo je najmä záležitosť týka-
júca sa ochrany životného 
prostredia. Tým, že umožní-
me ľuďom bezpečne cesto-
vať kvalitnými cyklocestami 
a  cyklochodníkmi nemoto-
rovou dopravou, bicyklami či 
kolobežkami, ochránime na-
še ovzdušie, uvoľníme cestné 
komunikácie, parkovacie 
miesta a obyvatelia si zároveň 
pravidelným pohybom zlep-
šia svoje zdravie. 

Čo by ste odkázali všet-
kým Brezňanom, ktorí vyu-
žívajú naše cesty, chodníky, 
cyklotrasy či parkovacie 
miesta? 

Vydržať! Vydržať chvíľku 
nepohodlia, ktoré nám počas 
realizácie dopravných stavieb 
komplikuje život. Čo sa týka 
investičných aktivít v  oblas-
ti dopravnej infraštruktúry 
v Brezne, sú podľa môjho ná-
zoru rozbehnuté tak, že nám 
môžu ostatné mestá závidieť. 
A do budúcna urobíme všet-
ko pre to, aby sa na doprav-
ných stavbách ďalej pracova-
lo a  tým skvalitňovalo pros-
tredie pre život občanov. 

 (ik)
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V Brezne sa „dobrovoľníči“ nielen 
počas Týždňa dobrovoľníctva

Svedčia o  tom vyčistené 
oddychové areály v  našom 
okolí či vysadené stromy 
a  kvety pri bytových a  ro-
dinných domoch. Kroky 
breznianskych dobrovoľní-
kov vedú aj do sociálnych 
zariadení a niekedy napr. len 
tak nezištne pomáhajú s ná-
kupom alebo chystaním dre-
va staršej susedke či vyčistia 
stojisko na odpadky. Všetky 
tieto činnosti zahŕňa po-
jem dobrovoľníctvo. Práve 
propagácia dobrovoľníkov 
a dobrovoľníckych organizá-
cií je cieľom Týždňa dobro-
voľníctva. Ten aj v tomto ro-
ku, od 16. do  22. septembra 
2022, podporila zastrešením 
aktivít v  meste aj breznian-
ska samospráva.

 
Týždeň dobrovoľníctva or-

ganizuje Platforma dobrovoľ-
níckych centier a organizácií 
v  spolupráci s  regionálnymi 
dobrovoľníckymi centrami od 
roku 2017. Slovensko sa podľa 
organizátorov kampane me-
ní v tomto období na krajinu 
dobrých skutkov. V  Brezne 
napríklad žiaci zo škôl z Pio-
nierskej ulice 2 a 4  pomohli 
vyčistiť lesík nad obchodným 
centrom Lidl,  oddychový are-
ál na Banisku a okolie kyslíko-
vej dráhy. Osobne ich prišiel 
podporiť aj primátor Tomáš 
Abel, podľa ktorého sa do 

tejto kampane zapája na úze-
mí mesta čím ďalej viac ľudí, 
čo ho veľmi teší. „Tých aktivít 
je veľmi veľa, sú zamerané aj 
na našich seniorov, ktorí to 
potrebujú. Hlavne je to v so-
ciálnych zaradeniach, v mest-
skom zariadení Boženka ale-
bo tiež v zariadení na území 
mesta v  DSS Luna. A  samo-
zrejme ideme vždy medzi 
školy, medzi deti. Snažíme sa 
prezentovať dobrovoľníctvo 
vo väčšej miere.“

Počas dobrovoľníckej akcie 
sme na Banisku stretli skráš-
ľovať naše životné prostredie 
aj dobrovoľníkov z Pramienka 
spolu s breznianskymi poslan-
cami Milanom Palovčíkom 
a Ľubicou Štugnerovou, ktorá 

v tomto centre „dobrovoľníči“. 
„Ja spolupracujem s  deťmi, 
ktoré sú zdravotne znevýhod-
nené. Máme pravidelné utor-
kové stretnutia. Keďže dnes 
vyšla brigáda na utorok, tak 
sme sa rozhodli, že aj my prí-
deme trošku pomôcť.“ Starší 
žiaci zo Základnej školy na 
Ulici MPČĽ podporili Týždeň 
dobrovoľníctva vyčistením 
lesíka pri kostole na Mazor-
níkove, kde s pomocou vice-
primátora Martina Juhaniaka 
osadili  aj kŕmidlá pre vtáčiky. 

Dobrovoľnícke aktivity boli 
naplánované aj v  breznian-
skych sociálnych zariadeniach 
Boženka a Luna. Dobré slovo 
od dobrovoľníkov, spoločný 
program, krátka prechádzka 

so seniorom či pohybové ak-
tivity totiž robia niekedy do-
slova zázraky. Tieto stretnutia 
sa, žiaľ, museli odložiť, preto-
že ich konanie počas Týždňa 
dobrovoľníctva znemožnilo 
ochorenie klientov. Neskor-
ší termín však vôbec nevadí, 
možno je len príležitosťou pre 
tých, ktorí ešte váhajú odštar-
tovať sa v  znamení  Týždňa 
dobrovoľníctva do obdobných 
nezištných aktivít pre širokú 
verejnosť. Už dnes im môže-
me povedať, že ich odmenou 
bude krajšie prostredie, sr-
dečné poďakovanie a  šťastný 
úsmev. (ik)

Most chcú dokončiť ešte pred zimou Dočasné presunutie 
autobusovej zastávkyPodľa Slovenskej správy 

ciest, práce na výstavbe no-
vého mosta na Kuzmányho 
ulici  napredujú v  súlade 
s harmonogramom. Objekt 
plánujú dokončiť v priebehu 
dvoch mesiacov.

Zdá sa, že ešte nejaký ten 
týždeň budú musieť motoris-
ti smerujúci z Brezna do Ti-
sovca a späť strpieť dopravné 
obmedzenia súvisiace s  re-
konštrukciou cestného mosta 
ponad rieku Hron na Kuzmá-
nyho ulici v  Brezne. V  júli 
tohto roka totiž Slovenská 
správa ciest (SSC) ako vlast-
ník a správca objektu z dôvo-
du havarijného stavu pristú-
pila k  zbúraniu pôvodného 
a výstavbe nového mosta. Za-
tiaľ čo motorová doprava bola 
kompletne presmerovaná na 
Baldovský most a  Staničnú 
ulicu, chodci a cyklisti sa na 
druhý breh Hrona dostanú aj 

cez železnú lávku spájajúcu 
Čipkovo nábrežie s Lichardo-
vou ulicou.

Práce na výstavbe nového 
mosta od leta výrazne pokro-
čili a investor avizuje ich fina-
lizáciu už v priebehu nasledu-
júcich dvoch mesiacov. „Pre 
komplikácie s  preložkami 
inžinierskych sietí predpo-
kladáme ukončenie staveb-
ných prác v mesiaci novem-
ber,“ informoval hovorca SSC 

Martin Guzi s tým, že všetky 
činnosti napredujú v  súlade 
s  harmonogramom. Podľa 
jeho slov aktuálne dokončujú 
spodnú stavbu mosta, po kto-
rej budú pokračovať prácami 
na hornej stavbe vrátane izo-
lácií, príslušenstva, preložiek 
inžinierskych sietí, chodní-
kov a podobne. Po dokončení 
bude nasledovať kolaudačný 
proces a záťažové skúšky.

 (eš)

Mesto Brezno oznamu-
je všetkým cestujúcim, že 
autobusová zastávka na 
Ulici ČSA oproti OC Point 
v smere do Banskej Bystrice 
je od 26.9.2022 dočasne pre-
sunutá k predajni Terno na 
miesto bývalej zastávky pri 

Televízore. Presunutie po-
trvá počas stavebných úprav 
chodníka ČSA a plochy au-
tobusovej zastávky v rámci 
projektu Cyklotrasy C2, C5, 
C10. Ďakujeme za vašu tr-
pezlivosť a spoluprácu.

 (mb)
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Výzva na predloženie návrhov na ocenenie za kalendárny rok 2022
Mesto Brezno si každo-

ročne koncom januára pri-
pomína jednu z najvýznam-
nejších dejinných udalostí 
v novodobej histórii Brezna, 
oslobodenie mesta soviet-
skymi a rumunskými vojak-
mi spod fašistickej okupácie 
II. svetovej vojny. Spomien-
kové oslavy sú každoročne 
spojené so slávnostným 
mestským zastupiteľstvom, 
na ktorom primátor odo-
vzdá ocenenia výrazným 
osobnostiam za ich vynika-
júce tvorivé výsledky, roz-
voj a zveľaďovanie mesta či 
šírenie jeho dobrého mena 
doma i v zahraničí.

Predložené návrhy pre-
rokuje a  posúdi na svojom 
zasadnutí špeciálna komisia 
zložená z mestských poslan-
cov, ktorí sú predsedami jed-
notlivých komisií zriadených 
mestským zastupiteľstvom. 
Ich odporúčanie na udelenie 
ocenení Čestný občan mesta 
Brezna a Cena mesta Brezna 

následne prerokuje mestské 
zastupiteľstvo. O udelení oce-
nenia Cena primátora mesta 
rozhoduje primátor mesta 
a o svojom rozhodnutí infor-
muje poslancov mestského 
zastupiteľstva.

V  zmysle Štatútu mesta 
Brezna je možné udeliť nasle-
dovné ceny:

Čestné občianstvo mesta 
Brezna

Udeľuje sa osobám, kto-
ré sa obzvlášť významným 
spôsobom zaslúžili o  rozvoj 
a  zveľadenie mesta, ochranu 
jeho záujmov a  šírenie jeho 
dobrého mena vo svete, alebo 
ktorí obohatili ľudské pozna-
nie vynikajúcimi tvorivými 
výkonmi.

Cena mesta Brezna
Túto cenu je možné udeliť 

jednotlivcom, kolektívom, 
skupinám osôb, inštitúciám 
a  právnickým osobám s  tr-
valým pobytom v  SR a  to aj 
pri ich významných jubile-

ách a výročiach. Cena mesta 
Brezna sa udeľuje za vyni-
kajúce tvorivé výkony a  vý-
znamné výsledky vedeckej, 
technickej, umeleckej, publi-
cistickej a   verejno-prospeš-
nej činnosti, za činnosť osôb, 
ktoré sa významným spôso-
bom pričinili o hospodársky, 
kultúrny a  športový rozvoj 
mesta, jeho propagáciu doma 
i v zahraničí, za činnosť osôb 
pri záchrane ľudských živo-
tov a  majetku mesta a  jeho 
občanov. Cena mesta Brezna 
sa môže udeliť opätovne aj 
tej istej osobe, najskôr však 
po uplynutí 5 rokov od pred-
chádzajúceho ocenenia. Vý-
nimočne sa môže udeliť jed-
notlivcovi i po jeho smrti - in 
memoriam.

Cena primátora mesta 
Brezna

Udeľuje sa osobám, jednot-
livcom, kolektívom, skupi-
nám osôb, inštitúciám a práv-
nickým osobám s  trvalým 
pobytom v SR a to aj pri ich 

významných jubileách a  vý-
ročiach, za úspešnú a zásluž-
nú činnosť v prospech mesta. 
O  jej udelení rozhoduje pri-
mátor mesta.

Vaše písomné návrhy a od-
porúčania môžete doručiť 
osobne, prostredníctvom po-
šty alebo elektronickou poš-
tou v  termíne do 28.10.2022 
(piatok). Osobne na mestský 
úrad – I. poschodie na sekre-
tariát primátora mesta, pošto-
vá adresa: Mestský úrad Brez-
no, Lívia Machničová, útvar 
primátora, Námestie gen. M. 
R. Štefánika 1, 977 01 Brezno, 
e-mailová adresa: livia.mach-
nicova@brezno.sk.

Písomný návrh musí 
obsahovať

• Názov ceny: Čestné ob-
čianstvo mesta Brezna/Cena 
mesta Brezna/Cena primáto-
ra mesta Brezna

V prípade fyzickej osoby:
• meno a priezvisko, titul
• adresa bydliska,
• dátum narodenia

V prípade právnickej oso-
by, kolektívu:

• presný názov organizácie, 
názov kolektívu,

• meno štatutárneho zástup-
cu organizácie, prípadne vedú-
ceho (zástupcu) kolektívu

• Podrobné zdôvodnenie, 
prečo sú fyzická osoba, práv-
nická osoba, alebo kolektív 
navrhnutí na ocenenie.

• Telefonický kontakt, prí-
padne e-mailová adresa navr-
hovateľa.

• Telefonický kontakt, prí-
padne e-mailová adresa nomi-
novaného na ocenenie.

Veríme, že aj vaše aktívne 
zapojenie sa do predklada-
nia návrhov na ocenenia jed-
notlivcov alebo kolektívov 
prispeje k tomu, že slávnostné 
mestské zastupiteľstvo bude 
opäť noblesnou udalosťou, kde 
verejnosti predstavíme, alebo 
pripomenieme viacero vý-
znamných osobností rôznych 
sfér regionálneho a  sloven-
ského spoločenského života.  
 (mb)

Divadelná Chalupka má osemnásť
Sviatok divadelného ume-

nia na Horehroní tvorili 
štyri dni plné zaujímavých 
inscenácií, výnimočných he-
reckých výkonov, ako i krea-
tívnych aktivít. Osemnásty 
ročník festivalu aj s medzi-
národnou účasťou Divadel-
ná Chalupka 2022 je úspeš-
ne za nami.

Divadlo a  umenie majú 
v srdci Horehronia svoje ne-
zastupiteľné miesto. 

Festival slávnostne 
otvorili zvončekom

Divadelná Chalupka 2022, 
ktorú už tradične organizo-
vali Stredoslovenské osveto-
vé stredisko, mesto Brezno 
a Divadelný súbor Jána Cha-
lupku, sa konala v dňoch 21. 
– 24. septembra. Ochotnícke 
súbory sa o priazeň uchádzali 
nielen v sále mestského domu 
kultúry, ale aj v  synagóge či 
okolitých obciach. Aktivity 
plánované v mestskom parku 
pod patronátom členov Štú-
dia mladých pri DSJCH Brez-
no tento rok pre nepriaznivé 
počasie presunuli do klubu 
Bombura.

Zástupcov kolektívov na 
radnici privítal primátor To-
máš Abel. Divadelnú Cha-
lupku 2022 pred prvým pred-
stavením v  mestskom dome 
kultúry zvončekom otvorili 
viceprimátor Ján Králik spo-

ločne s dramaturgom festiva-
lu Dušanom Jablonským, ria-
diteľkou Stredoslovenského 
osvetového strediska Tatia-
nou Salajovou a  predsedom 
Divadelného súboru Jána 
Chalupku Gabrielom Ober-
nauerom.

Divadlá od výmyslu sveta
K festivalu neodmysliteľne 

patrí aj detské divadlo, ktoré 
ponúka osvieženie, radosť 
a spontánnosť. To všetko do 
Brezna priniesol Detský diva-
delný súbor Bebčina z Novej 
Dubnice, medzi škôlkarov 
i najmenších školákov zavíta-
la teta Nela Dušová so svojím 
Teátrom Neline. Deťom zo 

základných škôl v  Závadke, 
Polomke a Čiernom Balogu, 
ale i deťúrencom a ich rodi-
čom v  Brezne sa predstavili 
ďalší dobrí známi Tomáš Po-
horelec a Ďuro Haviar z Po-
tulného dividla J+T z  Me-
dzibrodu. Detský divadelný 
súbor ATĎ zo Žiaru nad Hro-
nom priniesol na Chalupku 
divadlo poézie. 

Na doskách, ktoré zna-
menajú svet, sa divákom 
predstavili domáci chalup-
kovci s Orchestrom Titanik. 
V Brezne opäť privítali aj za-
hraničného hosťa, tentokrát 
Divadlo VHV z  Báčskeho 
Petrovca. Vyvrcholením i veľ-
kým umeleckým zážitkom je 

každoročne vystúpenie nie-
ktorého zo špičkových pro-
fesionálnych divadiel. Na 18. 
ročníku to bolo alternatívne 
divadlo GUnaGU z Bratisla-
vy s  inscenáciou Riaditeľky 
zemegule.

Stalo sa už tradíciou, že 
Divadelná Chalupka si našla 
svoje miesto aj v  synagóge. 
Tento rok sa v  priestoroch 
sakrálnej pamiatky predsta-
vilo Divadlo Apostrop z Lip-
tovského Mikuláša, čerstvý 
absolvent herectva na Akadé-
mii umení v Banskej Bystrici 
František Kubiš, ako i Diva-
delný súbor f*Actor z Liptov-
ského Petra.

Pestrý program priniesla 
aj Čierna ovca

Bohatý a  zaujímavý 
program pre všetkých Brez-
ňanov i cezpoľných pod pat-
ronátom maskota festivalu 
– čiernej ovce sa uskutočnil 
v  klube Bombura. V  rámci 
kreatívnej zóny najmenších 
čakalo maľovanie na tvár, 
spoločenské hry i rôzne kre-
atívne techniky. Na Hore-
hronie sa tiež vrátil SWAP, 
výmena oblečenia, doplnkov 
a kníh. V piatok podvečer ko-
mu sa nechcelo len tak nečin-
ne sedieť, mohol sa zúčastniť 
na diskusii so zaujímavými 
osobnosťami Brezna i celého 
Horehronia. Najaktívnejší si 
mohli poskladať tím a zabo-
jovať o  titul Breznianskych 
kvízmajstrov! Potom si všetci 
oddýchli pri Rozprávke na 
dobrú noc a  večer pre všet-
kých mladých, ale i  starších 
vystúpila dvojica slovenských 
DJ-ov pod menom Malalata. 
V sobotu verejnosť, ale hlav-
ne deti rozveselili starí známi 
- Tomáš a Ďuro z Potulného 
dividla J+T veselou rozpráv-
kou s pesničkami (Ne)bojsa! 
Večer patril partii mladých 
breznianskych muzikantov, 
ktorí založili kapelu Call Me 
Tomorrow. Piesňami pote-
šil aj hudobný komik Tomáš 
„Bedňa“ Šrámek.

 (md)

FOTO: SOS
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Na Hronskej ulici vymieňajú 
poruchové vodovodné potrubie

Mesto obnovilo Pomník 
padlých na námestí

Do mestskej knižnice 
pribudli nové knihy

Investícia za viac ako 300 
tisíc eur bola nevyhnutná, 
keďže na predmetnej vo-
dovodnej vetve dochádzalo 
k  častým poruchám a  zní-
ženej kvalite dodávok pitnej 
vody. 

Predbežný harmonogram 
prác počíta s ukončením re-
konštrukcie do prvej polovice 
novembra.

Zlepšenie operatívnych 
možností

Už niekoľko týždňov na 
Hronskej ulici v Brezne pre-
biehajú práce na obnove 
verejného vodovodu. Ide 
o komplexnú výmenu poru-
chového potrubia na úseku 

od Základnej školy Karola 
Rapoša po železničnú sta-
nicu. Podľa slov Miroslava 
Babčana, projektového ma-
nažéra investičného odboru 
Stredoslovenskej vodáren-
skej spoločnosti (StVS), ktorá 
celý projekt financuje, stavba 
rieši rekonštrukciu a  zokru-
hovanie vodovodu, čo zvýši 
operatívne možnosti dodáv-
ky pitnej vody v tejto lokalite. 

„Technologický postup 
spočíva v uložení nového po-
trubia do výkopu a následne 
prepojenie terajších prípojok 
na nové potrubie. Jednotlivé 
úseky budú realizované podľa 
predbežného harmonogramu 
a  platného rozkopávkového 
povolenia vydaného mestom 

Brezno, ktoré je platné do 
konca novembra,“ uviedol 
Babčan. 

Akvizícia mestskej knižni-
ce lll je názov projektu, kto-
rého zámerom bolo získať 
finančné prostriedky na do-
plnenie knižného fondu pre-
dovšetkým z  oblasti spolo-
čenských vied, kultúry, ume-
nia, kreativity pre čitateľov 
Mestskej knižnice v  Brezne. 
Veľká vďaka patrí Fondu 
na podporu umenia, ktorý 
z  verejných zdrojov projekt 

podporil sumou 3200 eur. 
Veríme, že zakúpené knihy zo 
získaných finančných pros-
triedkov z Fondu na podporu 
umenia zaujmú aj nových či-
tateľov. (mk)

Mesto Brezno ukončilo 
projekt obnovy národnej 
kultúrnej pamiatky Pomní-
ka padlých v 2. sv. vojne na 
trase komentovanej pre-
hliadky. Vzhľad námestia 
sa tým skrášli a zatraktívni 
pre návštevníkov mesta.

Nový vzhľad vďaka 
podpore z BBSK 

Mesto Brezno sa tento rok 
uchádzalo o dotáciu určenú 
na regionálny rozvoj a roz-
voj cestovného ruchu v Ban-
skobystrickom kraji a  bolo 
úspešné. Vďaka finančnej 
podpore BBSK mesto zre-
alizovalo obnovu Pomníka 
padlých v 2. sv. vojne, ktorý 
predstavuje jeden z  histo-
ricky významných objektov. 
Bez tejto obnovy pôsobil 
pomník skôr dehonestu-
júco, ako reprezentačne. 
Novovybudovaný pomník, 
ktorého podoba krášli Ná-
mestie gen. M. R. Štefáni-
ka dodnes, bol slávnostne 
odhalený v  roku 1965. Na 
pomníku je vygravírované 
vo viacjazyčnom prevede-
ní poďakovanie padlým 
vojakom, ako prejav úcty 
Brezňanov, a  krátky úry-
vok z  básne Jána Kostru. 
Pomník patrí do pamiatko-
vej zóny mesta a je zarade-
ný do Ústredného zoznamu 
národných kultúrnych pa-
miatok SR.

Mesto chce ponúknuť 
zaujímavostí z histórie 
i súčasnosti

Mesto Brezno v súčasnosti 
ponúka svojím kultúrno-
-historickým potenciálom, 
ktorého súčasťou sú aj pa-
mätníky a pietne miesta, prí-
ležitosti pre rozvoj cestovné-
ho ruchu prostredníctvom 
zaujímavých prehliadok 
mesta, napr. Spoznaj Brez-
no počas leta, prehliadky 
pri príležitostí Svetového 
dňa cestovného ruchu a iné. 
Kultúrno-historická ponuka 
mesta dopĺňa ponuku prí-
rodného a športového turiz-
mu, za ktorým do regiónu 
prichádzajú tisíce turistov 
každý rok. 

Pomník padlým v  2. sv. 
vojne sa nachádza pred his-
torickou budovou radnice, 
ktorá je okrem svojej zaují-
mavej architektúry sídlom 

Horehronského múzea a po-
núka návštevníkom pre-
hliadku stálej národopisnej 
expozície - Život a  kultúra 
ľudu na Horehroní. Nárast 
turistov sa očakáva aj vďaka 
zrealizovanej rekonštrukcii 
zvonice na námestí, ktorá je 
v  tesnej blízkosti Pomníka 
padlých v 2. sv. vojne. Mest-
ská zvonica na námestí je po 
dlhých rokoch opäť otvore-
ná širokej verejnosti, preto 
mesto pokladá za dôležité, 
aby aj blízke okolie ponúka-
lo turistom ďalšie možnosti 
a  zaujímavé miesta, ktoré 
môžu navštíviť a  dozvedieť 
sa viac o jeho histórii. K to-
mu prispeje aj obnova spo-
mínaného pomníka. (ip)

Najťažšie je 
majetkovoprávne 
vysporiadanie

V  októbri je naplánované 
dokončenie výkopových prác 
na poslednom štvrtom úseku 
vrátane pokládky nového 
potrubia, následne príde na 
rad realizácia vodovodných 
prípojok a  napokon prípra-
va podkladových vrstiev na 
asfaltovanie. „Na stavbe sú 
obvyklé štandardné obme-
dzenia. Obyvatelia, ktorých 
prípojky budú prepojené, bu-

dú podľa potreby o tom upo-
vedomení zhotoviteľom.“ 

Realizácia stavby za viac 
ako 300 tisíc eur bola zaháje-
ná v polovici júla a zhotoviteľ 
má na jej celkové ukončenie 
zmluvný termín desať me-
siacov. „Po tomto ideme na 
kanalizáciu, cestu, chodníky 
a cyklochodník. Ide o kom-
plexné riešenie Hronskej 
ulice. Uvedené bolo ťažké 
vyrokovať, ale podarilo sa,“ 
informoval primátor Tomáš 
Abel. Ako ďalej pokračoval, 
mesto rovnako pripravuje 
projekt nového vodovodu 
na Vrchdolinke, Rovniach, 
Hlbokej, Poľnej, Potočnej 
a Rázusovej ulici, ale aj v Ro-
hoznej, Halnách a Bujakove, 
kde sa tiež počíta s výstavbou 
kanalizácie. „Najťažšie je pre 
nás majetkovoprávne vy-
sporiadanie. Po povoleniach 
čakáme na vhodné výzvy na 
fondy alebo dotácie, ktoré sú 
niekoľko rokov avizované, 
ale neboli vyhlásené. Inten-
zívne však na tom spolu-
pracujeme aj s  vodárňami,“ 
uzavrel Abel.

 (eš)

FOTO: M. B. 

FOTO: M. B. 

FOTO: M. B. 
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O projekte 
Projekt „Zlepšovanie digitálnych zručností seniorov 
a distribúcia Senior tabletov“ predstavuje unikátny 
koncept, ktorým Slovensko reaguje na aktuálnu 
situáciu a dopady pandémie na najzraniteľnejšie 
skupiny obyvateľstva. 
Jeho hlavným cieľom je zlepšiť digitálne zručnosti 
približne 170.000 seniorom a znevýhodneným 
osobám vo veku od 65 rokov formou prezenčných 
a e‑learningových školení. Aby sa mohlo školenia 
zúčastniť čo najviac záujemcov, tak budú alokované 
v rôznych častiach Slovenska.  
Ďalším cieľom je poskytnúť už vyškoleným 
seniorom vhodné technické zariadenia s dátovými balíkmi, na zvýšenie motivácie využívania 
elektronických služieb a e‑learningových školení. 
Projekt je realizovaný Ministerstvom investícií, regionálneho rozvoja a inovácií SR 

Školenia 
Zostavenie školení 
Školiaci program je pripravený na základe odporúčaní prípravnej štúdie Univerzity Pavla Jozefa 
Šafárika a ďalších odborníkov so skúsenosťami so vzdelávaním digitálnych zručností seniorov.  
Je navrhnutý tak, aby rozvíjal digitálne zručnosti potrebné na efektívny prístup k digitálnym 
verejným službám a aktívne zlepšoval digitálne znalosti seniorov. Je prispôsobený zručnostiam 
seniorov a prihliada na individuálny prístup lektora k seniorom. Školenia sú vedené v slovenskom 
jazyku.  

Trvanie školenia 
Školenie sa bude uskutočňovať raz do týždňa po dobu piatich týždňov, pričom jedno stretnutie 
bude trvať 3 vyučovacie hodiny. Pre každé sedenie je pre seniorov pripravené vzdelávanie v 
konkrétnom vzdelávacom rozsahu a téme, pričom vyučovacie hodiny budú rozdelené 15 
minútovými prestávkami. 

ÚROVNE ŠKOLENIA 
Školenia digitálnych zručností budú prebiehať v dvoch úrovniach, pre začiatočníkov a pre 
pokročilých. Jednotlivé úrovne sú určené pre seniorov s nasledovnými digitálnymi zručnosťami: 
Začiatočník 

 Žiadne zručnosti: študent doteraz nepracoval s počítačom ani tabletom, smartfónom 
 Nízka miera zručností: študent pracoval s počítačom, tabletom alebo smartfónom len 

zriedkavo a to väčšinou za asistencie inej osoby, má s ich užívaním minimálnu skúsenosť 
Pokročilý 

 Nadobudnuté zručnosti: študent ovláda minimálne znalosti  
 Vyššia miera zručností : študent pracoval s počítačom, tabletom alebo smartfónom denne 

 
Prihláste sa na internetovej stránke https://www.digitalniseniori.gov.sk/  

 Môžete nás kontaktovať aj mailom: digitalni.seniori@mirri.gov.sk 
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Správne riešenie krížovky zašlite na adresu Brezňan – mestské noviny, Námestie gen. M. R. Štefánika 1, 977 01 Brezno, 
alebo vhoďte do schránky vo vestibule mestského úradu do 14. októbra. Výherca získa darčekové predmety od mesta Brezno. 

Z riešiteľov minulej krížovky sme vyžrebovali Lenku Makovníkovú z Brezna. Blahoželáme! Výhru si vyzdvihnite v redakcii. 

Autor:          
PK
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LESY MESTA BREZNO INFORMUJÚ

ČO NÁS MÔŽE PREKVAPIŤ 
PRI TRIEDENÍ ODPADU

Papier
Kam odhodiť obaly z vajíčok a rolky 
z toaletného papiera?

Patria do triedeného zberu papiera 
aj napriek tomu, že sú celulózové 
vlákna krátke a nedajú sa ďalej 
recyklovať. Dajú sa energeticky 
zhodnotiť. Nesmú byť mastné ani 
mokré, aby neznehodnotili ostatný 
vytriedený papierový odpad.

Sklo
Zrkadlo, porcelán či keramika 
patria do skla?

Zrkadlo obsahuje kovovú vrstvu, 
vďaka ktorej sa v ňom vidíme a nedá
sa od zrkadla oddeliť, preto ho nie 
je možné recyklovať. Do triedeného 
zberu skla nepatrí ani keramika 
a porcelán.

Je potrebné plastové obaly 
pred vyhodením umývať?

Ak sú obaly jemne znečistené a neobsahujú hrubé zvyšky
potravín či kozmetiky, umývať ich nemusíte. V procese 
recyklácie dochádza k odstráneniu nečistôt. Ak sa chcete
vyhnúť zápachu, na vypláchnutie môžete použiť
úžitkovú vodu.

Treba stláčať odpad pred vyhodením?
Samozrejme, aby odpad nezaberal veľa miesta a zberové 
spoločnosti nevyvážali zbytočne vzduch. Platí to pre 
kartónové krabice, plasty aj nápojové kartóny.

www.triedime.sk      www.envipak.sk

www.vezmisi.ma

Plasty
Kam s téglikom z jogurtu?

Tégliky z jogurtov bez hrubých 
zvyškov jedla patria do plastu. 
Viečka z téglikov je potrebné oddeliť 
a vyhodiť do kovov. Aj v obciach,
v ktorých sa kovy zbierajú spolu
s plastmi, treba viečka vždy oddeliť.

Kovy
Ako vytriediť laky na vlasy, spreje 
či dezodoranty?

Kovové obaly sa triedia buď do
červených kontajnerov alebo vriec, 
alebo spoločne s plastmi či
nápojovými kartónmi. Vyhadzujte 
vždy prázdne obaly a neprepichujte 
ich. Ak sa dá, plastový vrchnák treba 
oddeliť a vytriediť do plastov.

Nápojové kartóny
Tetrapaky - obaly napr. z mlieka či 
džúsov patria do papiera?

Nepatria. Je to kompozit zložený 
z papiera, plastu a hliníka a treba 
ho triediť podľa pokynov obce 
samostatne, prípadne spolu 
s plastmi alebo kovmi.

AK SPRÁVNE TRIEDIME, SVET JE KRAJŠÍ
Majte na pamäti nasledovné pravidlá:

 Snažte sa odpad netvoriť vôbec.
 Zálohované obaly nepatria do koša, vráťte ich do predajne.
 Dodržiavajte farebnú abecedu triedenia: sklu patrí zelená, 

papieru modrá, plastom žltá, kovom červená a nápojovým 
kartónom oranžová farba.
Napovie vám aj označenie na obale:
Riaďte sa pravidlami triedenia svojej obce.

 Len vytriedený odpad sa dá zhodnotiť a recyklovať.
 Trieďte odpad, oplatí sa to. Za vytriedený odpad občan neplatí, 

jeho zber hradia výrobcovia prostredníctvom OZV ENVI - PAK.
 Obal označený patrí do triedeného zberu.

Mestské lesy investujú do rozvoja cestovného ruchu 
Horúce leto bez zrážok 

máme už našťastie za sebou. 
Hoci lesným porastom také-
to počasie nevyhovuje, pre 
stavebné aktivity je ideálne. 

Zvernice sa postupne 
rozrastajú

Stabilné poveternostné 
podmienky počas letného 
obdobia umožnili zamest-
nancom Lesov mesta Brez-
no (LMB) rozšíriť farmový 
chov na Banisku v extrémne 
krátkom čase. „Celková roz-
loha obôrky sa tým zvýšila 
na 2,7 hektára a svoj domov 
tu našli daniele, muflóny, ako 
aj prítulná laň s  mláďaťom. 
Pre potešenie najmenších 
návštevníkov sme v blízkom 
okolí osadili viaceré drevené 
sochy, ktoré dotvárajú celko-
vý kolorit územia,“ približuje 
Martin Lehotský z LMB.

Ako ďalej pokračoval, 
v  dokončenej zvernici pre 
chov jelenej zveri v  lokalite 
Brezinky - Michalová do-
budovali krmelce, soliská, 
posedy, prístrešky na balíky 
sena a značenia. Veľa investí-

cií tiež smerovalo do údržby 
a opráv lesných ciest. 

Zrekonštruovali 
historickú horáreň

Práce pokračovali aj na 
obnove horárne Hlinka, a to 
najmä betonážou nevyhnut-
nou pre celkovú statiku bu-
dovy a sprístupnenie pivnič-
ných priestorov. Keďže ob-
jekt bude slúžiť na rekreačné 
účely, priľahlý pozemok, kto-

rý sa v minulosti využíval na 
chov hospodárskych zvierat, 
už nespĺňal požiadavky a bo-
lo potrebné ho zrevitalizovať. 
„Pristúpili sme k  terénnym 
úpravám, ktoré vyzdvihli po-
tenciál peknej lokality, objekt 
sme oplotili dreveným lat-
kovým plotom, ktorý pasuje 
k historickej horárni a v sú-
časnosti pracujeme na vnú-
tornom zariadení a dokončo-
vacích prácach,“ informoval 

Lehotský s tým, že už teraz sa 
tešia na sprístupnenie horár-
ne širokej verejnosti. 

Podpora turizmu 
pokračuje

Okrem vlastných pro-
jektov Lesy mesta Brezno 
prispeli svojou troškou aj ku 
skrášleniu mesta, a  to hlav-
ne výstavbou chodníkov na 
Clementisovej ulici a poskyt-
nutím pomoci pri obnove 

priestorov kuchyne v  hoteli 
Ďumbier. „Taktiež sme zho-
tovili dva nové prístrešky 
v sade na Banisku a pri mi-
nerálnom prameni Kyslá na 
Mýte a  nadšencom prírody 
a turistiky sme odovzdali do 
užívania útulňu v sedle Leni-
vá nad Čertovicou. Veríme, 
že občania našu snahu ocenia 
a stavby budú slúžiť svojmu 
účelu čo najdlhšie,“ uzavrel 
Martin Lehotský.   (ml, eš)

FOTO: LMB FOTO: LMB
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Česť klubu zachránili Dlháni
V  nedeľu 2. októbra sa 

v breznianskej športovej ha-
le pri plavárni uskutočnil 
záverečný florbalový turnaj 
troch klubov a tímy z Brezna 
na ňom samozrejme nemohli 
chýbať. 

Do bojov sa zapojili druž-
stvá z Brezna, Rimavskej So-
boty a Fiľakova. Tréner Daniel 
Struhár rozdelil brezniansky 
tím na dva menšie celky pod 
názvami Horehronskí Dlháni 
a Horehronskí Krpáni. Treba 
povedať, že Krpáni sa v silnej 
konkurencii nestratili, našli 
novú brankársku hviezdičku 
a nebyť dvoch nešťastných gó-
lov, bojovali by o najcennejší 
kov. Žiaľ, v boji o tretie miesto 

podľahli po nesústredenom 
výkone a prehrali so šikovný-
mi babami z  Fiľakova. Česť 
klubu zachránili Dlháni, ktorí 
na domácej pôde turnaj vyhra-
li. „Vďaka podpore Banskobys-
trického samosprávneho kraja 

sme mohli hráčom odovzdať 
zaujímavé ceny a medaily po-
čas všetkých štyroch turnajov. 
Ďakujeme a tešíme sa na ďal-
šie zápolenie, čoskoro možno 
v turnaji štyroch či piatich klu-
bov,“ uzavrel Struhár.  (ds)
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Breznianski strelci na majstrovstvách nesklamali
Počas posledného septem-

brového víkendu sa v Príbel-
ciach konali Majstrovstvá 
Slovenskej republiky v streľ-
be z guľových zbraní pre rok 
2022. 

Zo Športového streleckého 
klubu Brezno sa na slovenský 
šampionát nominovali štyria 
mladí športovci v  disciplíne 
Malokalibrová puška 60 vý-
strelov v ľahu na vzdialenosť 
50 m  v  kategórii dorast do 
16 rokov. Strieľalo sa na elek-
tronické terče s hodnotením 
zásahu na desatinné miesta. 
Preteky sa konali za nie veľ-
mi vhodných podmienok 
na strieľanie, keď teplota na 
strelnici dosahovala od 9 do 
13 stupňov Celzia. 

Výsledky breznianskych 
strelcov: dorastenky do 16 ro-
kov: 17. Michaela Padúchová 
589,0 b; dorastenci do 16 ro-
kov: 13. Oliver Kasza 578,9 b, 
14. David Očenáš 577,2 b, 15. 
miesto Tomáš Tokár 572,1 b. 

V súťaži družstiev breznian-
sky klub v  zložení Kasza, 
Očenáš, Tokár obsadil druhé 
miesto nástrelom 1728,2 b.

Počas kvalifikácie na maj-
strovstvá absolvovali strelci 
z Brezna tri extraligové kolá, 

tri kolá prvej slovenskej stre-
leckej ligy, tri kolá krajskej 
streleckej ligy a majstrovstvá 
Banskobystrického kraja. 
„Do prípravy boli zapojení 
štyria športovci, ktorí spĺňali 
fyzické predpoklady na zvlád-
nutie streľby z malokalibrovej 
pušky a mali úspešne zvlád-
nutú streľbu zo vzduchovej 
pušky. Bola to ich prvá malo-
kalibrová sezóna. Všetci šty-
ria patrili medzi najmladších 
strelcov spomedzi všetkých 
účastníkov. Ich vek je od 11 do 
14 rokov. Už postup na maj-
strovstvá je skutočne úspech, 
keď si zoberieme do úvahy ich 
vek, nulové skúsenosti, váhu 
zbrane 5 kg a viac, vzdialenosť 
50 m, vplyv počasia, kvali-
tu zbraní a streliva a fakt, že 

v  Brezne nie je strelnica na 
50 m. Časy, keď v každej obci 
bola strelnica, sú nenávratne 
preč. Letnú prípravu sme ab-
solvovali v biatlonovom areáli 
Šimáň, Predajná. Tréningy 
sa konali pod holým nebom, 
niekedy pri teplote viac ako 
30 stupňov Celzia. V prípade 
nepriaznivého počasia sme 
trénovať nemohli. Týmto 
chcem poďakovať správcovi 
strelnice Šimáň Predajná za 
poskytnuté priestory, všet-
kým mladým športovcom za 
odvedenú prácu a reprezen-
táciu nášho klubu, a prajem 
im veľa síl a  odhodlania do 
ďalšej práce,“ uzavrel pred-
seda Športového streleckého 
klubu Brezno Ján Medveď.

(jm)

V pondelok 3. októbra vy-
žrebovali dvojice 4. kola Slo-
venského pohára Slovnaft 
cupu. FK Brezno sa dočkalo 
historického postupu a všetci 
boli zvedaví na žreb. Ten Brez-
ňanom priradil mužstvo MŠK 
Púchov. Tento klub sa preslávil 
v roku 2003, keď v prvom kole 
Pohára UEFA narazil na veľ-
koklub FC Barcelona a zazna-
menal senzačnú remízu 1:1. 
Momentálne mužstvo MŠK 
Púchov hrá 2. ligu, takže divá-
ci v Brezne sa majú na čo tešiť. 

„Predpokladaný termín zápa-
su je streda 19.10.2022. Verím, 
že týmto zápasom prekonáme 
hranicu viac ako 1000 divá-
kov. Ešte predtým pozývame 
všetkých priaznivcov na náš 
domáci ligový zápas, ktorý sa 
odohrá 9. októbra o 14.30 pro-
ti mužstvu Dudiniec,“ uviedol 
prezident FK Brezno Miroslav 
Baran. (mb)

VI. liga - 8. kolo
FK Brezno – MFK Spar-
tak Hriňová 2:0 (0:0), góly 

Brezna: Kobzoš, Skaloš, roz-
hodca: Maroš Barboriak, 250 
divákov.
1. BREZNO 8 6 2 0 32:6 20
2. Sásová 9 6 1 2 23:9 19
3. Selce 9 5 2 2 24:20 17
4. Osrblie 8 5 0 3 18:10 15
5. Jakub 8 5 0 3 22:17 15
6. Bacúch 8 4 3 1 21:19 15
7. Priechod 8 4 1 3 18:14 13
8. Dudince 8 3 2 3 12:12 11
9. Hliník n/Hr. 8 3 2 3 21:17 11
10. Hrochoť 9 3 1 5 17:28 10
11. Krupina 9 3 0 6 16:26 9
12. Hriňová 8 2 1 5 12:15 7
13. Dobrá Niva 9 1 1 7 13:33 4
14. Sliač 9 0 2 7 13:36 2

FK BREZNO INFORMUJE

Žreb určil Brezňanom súpera
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